
Fra: Kirsten Birk Lassen <xxxxxxxxxxxxxxxx>  

Sendt: 11. august 2020 08:19 

Til: Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Helle Bonnesen (Borgerrepræsentationen) 

<Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) <Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Henrik 

Svendsen (Borgerrepræsentationen) <Henrik_Svendsen@kk.dk>; Gorm Gunnarsen (Borgerrepræsentationen) 

<Gorm_Gunnarsen@kk.dk>; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen 

(Borgerrepræsentationen) <Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) 

<Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) 

<Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk> 

Cc: Louise Juul Wurlitzer <lj_denmark@hotmail.com> 

Emne: Udvalgets behandling af sag på onsdag vedr. skoledistrikt 

 

Kære Børne- og Ungdomsudvalg 

Vi skriver til jer i egenskab af formand og næstformand for skolebestyrelsen på Utterslev Skole. På onsdag 

behandler I en sag om ændring af skoledistrikter for Utterslev Skole og Bellahøj Skole. Det er ikke første 

gang at I har det emne til behandling, hvilket tydeliggør udfordringerne ved at finde gode alternative 

løsningsforslag.   

  

Vi er, sammen med rigtig mange andre der har afgivet høringssvar, bekymrede for de trafikerede veje. I 

vores høringsbrev anbefaler vi derfor også, at man har en god finansieret plan, der sikrer en Sikker 

Skolevej, inden en eventuel distriktsændring vedtages.   

   

Forvaltningen lægger op til en distriktsændring, med afsæt i et forslag til en plan, der er betinget af 

Vejdirektoratets godkendelse, og samtidig betinget af et vedtaget anlægsforslag på 4,6 mio. kr. Vi 

påskønner, at der prøves at finde muligheder, og påskønner ligeledes hvis I som politikere, kan finde 

finansiering til anlægsforslaget.  

  

Forvaltningen argumenterer for forslaget ved, at der i dag allerede er skolebørn, der krydser de befærdede 

veje. At nogle forældre foretrækker at sende deres børn i nabodistriktets folkeskole og dermed lader børn 

krydse en befærdet vej, er dog et selvvalgt forældreansvar, som ikke må pålægges alle forældre, og som 

ikke i vores optik bør være med til at legitimere forslaget.    

   

På trods af at vi igennem flere år har haft udfordringer med for mange indskrevne elever på skolen, føler vi 

et ansvar for at passe på alle børn i skoledistriktet. Derfor finder vi også behov for at gentage os selv ift. at 

udvise forsigtighed. En beslutning om at ændre distriktet må være betinget en politiske godkendelse af 

anlægsforslaget på 4,6 mio. kr. og bør tidligst træde i kraft i skoleåret 2022/23 - idet anlægget af den nye 

og sikre skoleveje, først forventes færdigetableret april 2022.   

   

Alternativt kunne der ses på den søskendegaranti der gør, at mindre søskende der bor udenfor 

skoledistriktet, kan starte på skolen, fordi deres ældre søskende går der. Samlet set skaber denne garanti 

en fødekæde af børn udenfor skoledistriktet, som ikke bliver forankret i deres lokale 

nærmiljø/skolefællesskab, og som med en distriktsændring, sender nuværende distriktsbørn ud på tungt 

trafikerede skoleveje.  

 

Med venlig hilsen 

Formand Kirsten Birk Lassen og næstformand Louise Juul Wurlitzer       

        

 

Kirsten Birk Lassen 

xxxxxxxxxxxxxxxx 

xxxxxxxxxxxxxxxx 
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Kære skolebestyrelse ved Utterslev Skole 

Mange tak for jeres henvendelse den 11. august vedr. Børne- og 

Ungdomsudvalgets behandling af distriktsændringen for Utterslev 

Skole. 

Som I skriver, har distriktet for Utterslev Skole været behandlet i 

udvalget flere gange. Den gentagne behandling af sagen vidner om, at 

det har været svært at finde en god løsning, da det nuværende distrikt 

er omkranset af store veje med meget trafik.  

Jeg og resten af udvalget er optaget af, at børnene i byen har en sikker 

vej til skole. Derfor blev det på udvalgsmødet den 12. august 2020 

besluttet, at Børne- og Ungdomsudvalget vil opfordre Teknik- og 

Miljøudvalget til at løfte budgetønsket om forbedring af sikkerheden for 

skolevejen til Bellahøj Skole efter distriktsændringen. I de kommende 

budgetforhandlinger vil jeg arbejde for, at vi kan få afsat 4,6 mio. kr. til 

det formål. 

Jeg forstår jeres ønske om at udsætte distriktsændringen til skoleåret 

2022/23, men ifølge forvaltningen vil det være med risiko for, at skolen i 

2022/23 igen vil optage fire 0. klasser – og det har skolen ikke kapacitet 

til. Det skyldes, at søskendegarantien reducerer effekten af ændringen i 

årene efter. 

Frem mod sagens endelige vedtagelse i Borgerrepræsentationen vil 

forvaltningen efter udvalgets ønske undersøge, om en ændring af 

søskendegarantien for elever uden for skoledistriktet for Utterslev Skole 

kan potentielt kan reducere eller helt fjerne behovet for en 

distriktsændring. 

 

Venlig hilsen 

 

 

Jesper Christensen  

14. august 2020 
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